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Betreft: Psychedelica 

  

  

Geachte mevrouw Agema, 

 

Psychiaters, psychologen, medisch specialisten en hersenwetenschappers hebben in een manifest 

gepleit voor een landelijk programma voor onderzoek, opleiding en implementatie van psychedelica [1]. 

Psychedelica worden volgens de preambule van het Psychotrope Stoffen Verdrag van Wenen in 1971 al 

erkend als medicijn [2]. Dit blijkt ook uit de workshops die het Europees Medisch Agentschap (EMA) 

organiseert [3]. Bovendien heeft de Staatscommissie MDMA aangegeven dat het kabinet voortvarend 

moet handelen om MDMA beschikbaar te maken [4]. 

 

Psychedelica, gecombineerd met psychotherapie, lijken effectief voor verschillende veelvoorkomende 

en hardnekkige (therapieresistente) psychiatrische stoornissen en enkele neurologische stoornissen. In 

Nederland betreft dit tienduizenden en mogelijk zelfs honderdduizenden patiënten [5]. Aangezien bijna 

100.000 mensen op de wachtlijst staan bij de GGZ is de inzet van psychedelica des te belangrijker [6]. 

 

6.500.000 Nederlanders drinken dagelijks alcohol, een belangrijke oorzaak van kanker en depressie [7], 

1.600.000 Nederlanders hebben last van burn-out gerelateerde klachten [8], 800.000 Nederlanders 

hebben last van een depressie [9], 485.000 Nederlanders lopen met zelfmoordgedachten [10], 800.000 

Nederlanders hebben last van PTSS [11], 300.000 tot 450.000 Nederlanders een zware psychiatrische 

stoornis [12]. 

 

Artikel 5, lid 2 van de Opiumwet legt uit dat bepaalde verboden rondom drugs en geneesmiddelen niet 

gelden voor specifieke groepen mensen of instellingen. Het gaat hierbij om middelen die op lijst I of II 

staan, wat vaak sterke medicijnen of verdovende middelen zijn. In normale gevallen is het verboden om 

deze middelen te verstrekken, vervoeren of in bezit te hebben, maar hier worden uitzonderingen 

genoemd. 

 

  

https://www.umcg.nl/s/nieuws/manifest-psychedelische-therapie-kwetsbare-patienten#:~:text=Met%20het%20manifest%20roepen%20de,behandelvormen%20in%20het%20Nederlands%20zorgstelsel.
https://www.unodc.org/pdf/convention_1971_en.pdf
https://www.linkedin.com/posts/youri-hazeleger-974768255_agenda-ema-multi-stakeholder-workshop-on-activity-7184146144036298752-UUB_?utm_source=share&utm_medium=member_desktop
https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2024/06/06/staatscommissie-mdma-ziet-mogelijkheden-voor-therapeutische-toepassing-mdma
https://www.umcg.nl/documents/3729750/4442212/therapeutisch-gebruik-van-psychedelica-pleidooi-landelijk-programma-aug-2022.pdf/9d8333ec-4267-f862-6f20-0768be80d3cb?t=1660818963155
https://www.nza.nl/actueel/nieuws/2024/04/04/wachttijden-ggz-blijven-hoog-mensen-wachten-in-bijna-alle-regios-en-voor-alle-diagnoses-te-lang
https://www.nationaledrugmonitor.nl/kerncijfertabel-gezondheidsenquette/
https://www.tno.nl/nl/newsroom/2023/11/burn-out-gerelateerde-klachten-gestegen/
https://www.rijksfinancien.nl/memorie-van-toelichting/2019/OWB/XVI/onderdeel/d17e1412
https://www.113.nl/sites/default/files/113/informatiemateriaal_2024/Factsheets_werkgevers.pdf
https://www.rivm.nl/nieuws/helft-posttraumatische-stressstoornis-gerelateerd-aan-pandemie
https://www.umcg.nl/s/nieuws/manifest-psychedelische-therapie-kwetsbare-patienten#:~:text=Met%20het%20manifest%20roepen%20de,behandelvormen%20in%20het%20Nederlands%20zorgstelsel.
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Hier is een eenvoudige uitleg van dit artikel: 

 

Instellingen aangewezen door de overheid: Instellingen die officieel door de overheid zijn goedgekeurd 

via een algemene maatregel van bestuur, mogen deze middelen hebben, verstrekken of vervoeren 

zonder dat het verbod voor hen geldt. Denk hierbij bijvoorbeeld aan ziekenhuizen of 

onderzoeksinstituten die deze middelen nodig hebben [13]. 

 

“Nou, wat wij zouden willen is dat we een landelijk onderzoeksprogramma lanceren, waarin, want dat 

gaat niet alleen maar over ketamine, het gaat ook psilocybine MDMA en er zijn nog allerlei andere 

middelen die ook niet alleen voor depressie en voor een heel scala aan andere psychische stoornissen. 

En wij denken dat als je dat goed wilt laten landen op een verantwoorden manier op zowel manier dat 

veel patiënten daar potentiaal baat bij kunnen hebben, dan moet je zorgen dat je tempo maakt met een 

groot onderzoeksprogramma waar veel patiënten en veel instellingen aan deel kunnen nemen. Je moet 

ook zo voor dat je professionals opleidt want dit zijn behandeling die heel anders zijn, dan andere 

behandelingen, dus deze middelen zijn vaak eigenlijk een soort katalysator van een psychologisch proces, 

nou daar moet je nieuwe vaardigheden als therapeut voor hebben om dat goed te kunnen begeleiden. 

Iemand moet dat coördineren.” Aldus Professor van Psychiatrie aan het UMCG Robert Schoevers [12]. 

 

De heer Schoevers heeft aangegeven dat er geen budget is voor een Coördinator Landelijk 

Onderzoeksprogramma Psychedelica. Als u budget beschikbaar maakt en via algemene maatregel van 

bestuur een organisatie aanwijst en toepassing toekent kunnen we op redelijk korte termijn mogelijk 

honderdduizenden patiënten snel en goed helpen en het gebrek aan personeel in de zorg compenseren 

[14]. 

 

Zoals u al zei: “Onze zorg staat op klappen. Als we nu niets doen aan het arbeidsmarkttekort, implodeert 

de boel. Het kan niet zo zijn dat we straks te weinig ambulancebroeders of operatieassistenten zijn om 

patiënten te helpen. Dat tekort moeten we echt zien af te wenden [15].” 

 

Ik kom graag in contact om het e.e.a. nader toe te lichten. 

 

Met vriendelijke groet, 
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0628428852 
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https://wetten.overheid.nl/jci1.3:c:BWBR0001941&artikel=5&z=2024-04-16&g=2024-04-16
https://www.umcg.nl/s/nieuws/manifest-psychedelische-therapie-kwetsbare-patienten#:~:text=Met%20het%20manifest%20roepen%20de,behandelvormen%20in%20het%20Nederlands%20zorgstelsel.
https://media-01.imu.nl/storage/joet.nl/25559/farmatec.pdf
https://www.linkedin.com/posts/fleur-agema-7118a4318_onze-zorg-staat-op-klappen-als-we-nu-niets-activity-7244364160761798660-VH5M?utm_source=share&utm_medium=member_desktop
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